
Bytové družstvo Poruba 1063, Hlavní třída 1063/3, 708 00 Ostrava-Poruba 
IČ: 25364618, DIČ: CZ25364618 

---------------------------------------------------------------------------------------------- 

ZÁPIS Z ČLENSKÉ SCHŮZE KONANÉ DNE 3.10.2024 v 18,00 HOD.  
V SUŠÁRNĚ DOMU 1063/3 

 
Program: 

1) Zpráva o hospodaření za účetní období 1.1.2023-31.12.2023 

2) Zpráva o činnosti kontrolní komise 

3) Odvolání členů představenstva 

4) Odvolání členů kontrolní komise 

5) Volba nových členů představenstva 

6) Volba nových členů kontrolní komise 

7) Návrh odměny pro odstupující předsedkyni představenstva 

8) Provedené a plánované opravy 

9) Nájem bytů a nebytových prostorů – změny (obsazenost) 

10) Podnájem bytů  

– návrh navýšení roční částky poplatku za pronájem bytu jiným osobám než 

rodinným příslušníkům  

– povinné hlášení počtu osob v domácnosti a jiné změny 

– souhlas/nesouhlas s pronájmem u problematických podnájmů bytů 

11) Rekonstrukce bytů – nový formulář „Žádost o vydání stanoviska ke stavebním 

úpravám v bytové/nebytové jednotce“ 

12) Společné prostory  

13) Různé, diskuse 

14) Závěr 

 
 Zahájení členské schůze 

Členská schůze byla zahájena v 18:00 hod. Přítomno bylo 30 členů BD a dodáno 10 plných mocí. 

Schůze byla tedy usnášeníschopná. Předsedající členské schůze pí Jarmila Piontková, 

předsedkyně představenstva BD (dále jen „předsedající“) všechny přítomné přivítala a 

seznámila s jednotlivými body programu členské schůze. 

 

Add 1) Zpráva o hospodaření za účetní období 1.1.2023-31.12.2023 

Zpráva o hospodaření za účetní období 1.1.2023-31.12.2023 byla všem členům BD doručena 

osobně, e-mailem, popř. vložena do poštovních schránek. Předsedající se ptala všech 

přítomných na případné připomínky ke zprávě o hospodaření. Nebyly vzneseny žádné 

připomínky. 

 

Návrh: 

Navrhujeme schválení účetní závěrky za rok 2023. 

 



Hlasování: 

PRO: 40 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

Hlasováním BYLO – NEBYLO schválení Zprávy o hospodaření přijato. 

 

Add 2) Zpráva o činnosti kontrolní komise 

Předsedající předala slovo členu kontrolní komise Bc. Jaroslavovi Válkovi, který všechny 

přítomné informoval o činnosti kontrolní komise. Kontrolní komise provádí kontroly účetnictví 

jedenkrát za 3 měsíce. Průběžně probíhaly kontroly revizí a oprav společně s p. Petrem 

Klimšou. Při kontrolách nebyly zjištěny žádné závady. 

 

Dále informoval o stavu bankovního účtu ke dni 30.9.2024 ve výši 2.744.222,- Kč. 

Add 3) Odvolání členů představenstva 
Paní  JARMILA PIONTKOVÁ navrhla odvolat představenstvo ve složení   JARMILA PIONTKOVÁ, 
Ing. ANDREA HUSŤÁKOVÁ, PETR KLIMŠA na jejich vlastní žádost  ke dni 30.11.2024. 
 

Hlasování: 

PRO:     40                            PROTI:    0                            ZDRŽEL se : 0 
 

Hlasováním BYLO – NEBYLO odvolání členů představenstva přijato. 

Add 4) Odvolání členů kontrolní komise 
Paní  JARMILA PIONTKOVÁ navrhla odvolat kontrolní komisi ve složení Bc. JAROSLAV VÁLEK, 
JANA VOZŇÁKOVÁ , OLDŘICH PAZDERA na jejich vlastní žádost ke dni 30.11.2024 
 

Hlasování: 

PRO:      40                           PROTI:   0                             ZDRŽEL se : 0 
 

Hlasováním BYLO – NEBYLO odvolání členů kontrolní komise přijato. 

Add 5) Volba nových členů představenstva 
Paní  JARMILA PIONTKOVÁ navrhla do nového představenstva od 1.12.2024 paní MARTINU 
PAZDEROVOU, paní Ing. ANDREU HUSŤÁKOVOU a pana PETRA KLIMŠU, všichni jmenovaní 
s volbou souhlasí. 
 

Hlasování: 

PRO:      40                           PROTI:     0                           ZDRŽEL se : 0 
 

Hlasováním BYLA – NEBYLA volba nových členů představenstva přijata. 

Add 6) Volba nových členů kontrolní komise 
Paní  JARMILA PIONTKOVÁ navrhla do nové kontrolní komise od 1.12.2024 Bc. JAROSLAVA 
VÁLKA, LUKÁŠE ČIERNÉHO, ANDREU ŠEDĚNKOVOU, všichni jmenovaní s volbou souhlasí. 
 

Hlasování: 

PRO:    40                             PROTI:   0                             ZDRŽEL se : 0 
 

Hlasováním BYLA – NEBYLA volba nových členů kontrolní komise přijata. 



 

Add 7) Návrh odměny pro odstupující předsedkyni představenstva 
Člen představenstva Petr Klimša poděkoval za dlouholetou činnost paní předsedkyně v rámci 
družstva a navrhl pro odstupující předsedkyni paní Jarmile Piontkové odměnu ve výši 20.000 
Kč. Odměna bude vyplácena postupně dle možností zákona. 
 
Paní Jana Vozňáková a Jiřina Klimšová se shodly, že je to malá částka. Navrhly částku ve výši 
50.000 Kč.  
 
Návrh: 

Navrhujeme odměnu ve výši 50.000 Kč pro paní Jarmilu Piontkovou. 

 

Hlasování: 

PRO:    40                             PROTI:   0                             ZDRŽEL se : 0 
 

Hlasováním BYLA – NEBYLA odměna pro odstupující předsedkyni představenstva ve výši 

50.000 Kč přijata. 

Add 8) Provedené a plánované opravy 
Člen představenstva Petr Klimša informoval všechny přítomné o uskutečněných opravách: 

- Ekoregulace topení – dokončení investice z roku 2023. Topení topí méně, ale ekologicky. 

Radiátory mohou být zapnuty naplno. Doporučuje koupit teploměry, abychom zjistili, jaká 

je teplota v jednotlivých bytech. Sleduje se teplota venku, v bytě a na přívodu topení. 

V případě nedostatečného tepla v rámci bytů, se může regulace upravit. Trubky jsou stále 

zahřáté. Výsledkem je, že se snižuje regulovaný příkon od Veolia Energie ČR. Vysvětlil 

jednotlivé hodnoty na stupnici termostatické hlavice – teploty jsou orientační: 

1 14 až 16 °C 

2 16 až 20 °C 

3 20 až 23 °C 

4 23 až 25 °C 

5 25 až 29 °C 

Upozornil, že také záleží na zastavění topení nábytkem, závěsy apod. Vše má vliv na 

proudění tepla z tělesa do místnosti. 

 

Plánované opravy: 

- Malování po zatečení, případně výmalba vestibulů 

- Výtahy – rekonstrukce z důvodu dosluhujících strojoven. Do budoucna se budou hledat 

možnosti financování vč. návrhů na větší kabiny. Předsedající upozornila na nutnost 

našetřit na požadovanou investici – opravu. Výhledově se bude moci rekonstrukce provést 

nejdříve za 2 roky. Doporučuje, aby na bankovním účtu zůstal 1 mil. Kč.  

- Opravy nebytových prostor (např. prostor SEX shop), bude vyžadovat v nejbližší době 

rekonstrukci (elektřina, voda…) 

 

Add 9) Nájem bytů a nebytových prostorů – změny (obsazenost) 

Člen představenstva Petr Klimša informoval všechny přítomné o změnách v obsazenosti bytů 

a NP. 

 



Změny v rámci bytů: 

- Byt č. 1 vchod 5 - nový člen družstva p. Vespalec Vladimír 

- Byt č. 9 vchod 1 - nový člen družstva p. Pěkník Ctirad 

Změny v rámci NP: 

U NP je 100%-ní obsazenost. Nový nájemce NP ve vchodě 5– fi Rahowa transport s.r.o. od 

1.9.2024. Za stejných podmínek jako předchozí nájemce tohoto prostoru. 

Add 10) Podnájem bytů 

– návrh navýšení roční částky poplatku za pronájem bytu jiným osobám než 

rodinným příslušníkům  

Člen představenstva p. Petr Klimša společně s předsedající navrhuje navýšit roční poplatek 

v případě pronájmu bytu jiným osobám než rodinným příslušníkům na 5.000 Kč/rok. Jedná se 

o necelých 500 Kč za měsíc, proto se nejedná o velké finanční zatížení. Předsedající také 

upozorňuje na fakt, že z této částky družstvo odvádí daň. Zdůvodněním je zvyšující se starost 

kolem těchto pronájmů, vandalismus, zvyšující se náklady na nutné revize v rámci bytů, osoby, 

kterým je byt pronajatý, se nestarají a spíše znehodnocují společný majetek družstva.  Jednalo 

by se tedy o úhradu nákladů.  

P. Petr Klimša vysvětluje, že každý nájemce v BD vlastní podíl, nejedná se o soukromé 

vlastnictví bytu. Dle stanov mají všichni povinnost chránit družstevní majetek a řádně udržovat 

svůj byt a společné prostory tak, aby všem ubytovaným se bydlelo dobře. Někteří skupují byty 

pro byznys – pronájem. Z tohoto pronájmu pak inkasují vyšší částky, než je vlastní nájem. Ve 

výsledku se však nestarají o řádné užívání bytu, společných prostor a dodržování domovního 

řádu ze strany podnájemníků. 

Dále upozorňuje na povinnost odvodu daní z pronájmu. Někteří podnájemníci jsou slušní, ale 

někteří jsou problematičtí a vedení družstva pak musí řešit případné problémy, stížnosti, výtky 

apod. P. Petr Klimša vyzval přítomné k podání návrhu řešení. 

P. René Kališ vysvětluje, co se opravuje a tvrdí, že se zvyšují náklady kvůli podnájemníkům – 

zvýšený pohyb lidí, oprava dveří, zničené výtahy apod.  Doporučuje, aby se náklady družstvu 

kompenzovaly a považuje částku 5 tis. Kč za minimální částku, která by se měla platit 

P. Petr Klimša doplňuje, že družstvo bude zajišťovat elektro revize ve všech bytech a tyto 

náklady opět bude hradit družstvo.  

 

Návrh: 

Navrhujeme schválení ročního poplatku v případě pronájmu bytu jiným osobám než rodinným 

příslušníkům ve výši 5.000 Kč/rok. 

 

Hlasování: 

PRO: 40 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

 

Hlasováním BYL – NEBYL schválen roční poplatek v případě pronájmu bytu jiným osobám než 

rodinným příslušníkům platný od ledna 2025. 

 

– povinné hlášení počtu osob v domácnosti a jiné změny 

P. Petr Klimša informoval, že vedení družstva řešilo nesoulad v počtu osob v pronajímaných 

bytech. Znovu upozornil na povinnost hlášení změn pro všechny členy družstva dle platných 



stanov. Nenahlášení počtu osob se považuje za hrubé porušení členských povinností (viz. čl. 10 

stanov). 

 

– souhlas/nesouhlas s pronájmem u problematických podnájmů bytů 

P. Petr Klimša informoval, že vedení družstva řešilo byt č. 18 vchod 1, kde dochází k neustálému 

rušení domovního řádu (hluk, pobyt nenahlášených osob). Z tohoto důvodu navrhuje hlasovat 

o zákazu pronájmu jiným osobám než přímým příbuzným (děti, rodiče, sourozenci). Dle čl. 22 

stanov BD může nájemce pronajmout byt třetí osobě jen s písemným souhlasem 

představenstva. Požádal všechny přítomné o projednání otázky, do jaké míry umožnit 

podnikání s byty a službami v našem BD. Navrhnul, aby nebyl udělen souhlas s dalším 

pronájmem u výše uvedeného bytu. Byt je vedený na p. Vladimíra Michalíka, který byl také 

pozván na tuto členskou schůzi, ale bohužel se nedostavil. P. Vladimírovi Michalíkovi byly 

zaslány výtky, na základě, kterých provedl kontrolu bytu. Dle jeho tvrzení je vše v pořádku. 

 

P. Lukáš Čierný s návrhem nesouhlasil. Považuje to za extrémní řešení. 

 

Předsedající navrhla při třetím řešení problému, dále byt nepronajímat, pouze svým přímým 

příbuzným. Konstatovala, že p. Vladimír Michalík pronajímá byt osobám z nižších sociálních 

vrstev, které pobírají sociální dávky a jsou společensky nepřizpůsobiví. Tento podnájem je další 

v pořadí, kde se řeší problémy. Podle občanského zákoníku může p. Vladimír Michalík dát svým 

podnájemníkům 3měsíční výpovědní lhůtu. P. Vladimír Michalík byl vyzván, aby stávající 

podnájemníci ukončil podnájem k 31.12.2024. Předsedající sdělila, že toto jednání družstva má 

chránit členy BD, kteří řádně užívají byt. 

  

Paní Sylva Studenská informovala, že v jiných družstvech mají upravené stanovy tak, že 

neexistuje možnost vydávat razítka pro sociální úřad.  

 

P. Petr Klimša konstatoval, že členská schůze je nejvyšší orgán, který může rozhodnout o této 

problematice. Sdělil, že p. Vladimír Michalík neztrácí byt, pouze nebude mít možnost dále tento 

byt pronajímat.  

 

Předsedající doplnila, že p. Vladimír Michalík komunikuje z větší části s naší realitkou a platí 

nejnižší částky za služby.  

 

Návrh: 

Navrhujeme neschválení dalšího pronájmu bytu č. 18 vchod 1 jiným osobám než rodinným 

příslušníkům (děti, rodiče, sourozenci). Nájemcem družstevního bytu je p. Vladimír Michalík. 

 

Hlasování: 

PRO: 39 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

 

Hlasováním BYLO – NEBYLO schváleno neschválení dalšího pronájmu bytu č. 18 vchod 1 jiným 

osobám než rodinným příslušníkům (děti, rodiče, sourozenci). 

 

 



Add 11) Rekonstrukce bytů – nový formulář „Žádost o vydání stanoviska ke stavebním úpravám 

v bytové/nebytové jednotce“ 

P. Petr Klimša oznámil, že byl vytvořen formulář Žádost o vydání stanoviska ke stavebním 

úpravám v bytové/nebytové jednotce, který je k dispozici na webových stránkách. Formulář je 

nutné před každou rekonstrukcí vyplnit a nechat schválit vedením BD. Upozornil, že extrémní 

úpravy by se nepovolily. Pokud bude potřeba, je nutno dodat také statický posudek. 

Add 12) Společné prostory  

P. Petr Klimša informuje, že proběhla kontrola všech společných prostor, a to z hlediska využití 

a úklidu. Ze strany členů BD došlo k úklidu přebytečných hraček a k úklidu balkónů (pěstování 

zeleniny). Nedostatky řešeny s jednotlivými členy BD. Zároveň požádal o znovu prověření stavu 

sklepních kójí, zdali v nich nejsou uloženy přebytečné věci. Taktéž v jednotlivých kolárnách a 

sušárnách. Uvědomil všechny přítomné, že v kolárnách již není místo.  

Dále oznámil, že byla provedena deratizace celého sklepa – obnova pokládky pastí a jedů proti 

škůdcům.  

 

Add 13) Různé, diskuse 

- p. Petr Klimša doporučuje uzavření pojistných smluv – pojištění odpovědnosti občana, viz. 

škoda způsobená pí Šárkou Bukovjanovou (prasklá hadice od WC). Upozornil, že je rozdíl 

mezi pojištěním družstva a pojištěním bytu. Družstvo má právo požadovat úhradu po 

osobě, která způsobila škody. 

 

Add 14) Závěr 

 Členská schůze byla ukončena v 18:45 hod. 
 

Zápis zapsala: Ing. Andrea Husťáková, místopředseda BD 

V Ostravě dne 3.10.2024 

 

Přílohy: 

- podpisová listina vchod č.1 

- podpisová listina vchod č.3 

- podpisová listina vchod č.5 


